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ЗАБИЉЕШКА  

са састанка предсједавајућег Комисије за спољне послове, Мирзе Кушљугића, са 

Иваном Барбалићем, новоименованим амбасадором БиХ у Русији 

 

 

Састанак предсједавајућег Комисије за спољне послове Представничког дома ПСБиХ, 

Мирзе Кушљугића, са Иваном Барбалићем, новоименованим амбасадором БиХ у 

Русији, одржан је 21. 06. 2012. године.  

Мирза Кушљугић је поздравио Ивана Барбалића и истакао важност Русије са аспекта 

међународних политичких односа,  аспекта енергетике, јер је Русија присутна значајно 

у региону, и могућих других инвестиција које би се могле реализовати у Босни и 

Херцеговини. Споменуо је важност економске дипломатије и трговинску размјену са 

Русијом, која би се могла повећати и у том контексту навео неискоришћеност тржишта 

Русије. 

Иван Барбалић захвалио је предсједавајућем Комисије за спољне послове на пријему 

казавши да је именовање за амбасадора БиХ у Русији нови изазов и да има простора за 

јачање политичке комуникације. Истакао је проблем са дугом који БиХ има према 

Русији а који износи преко сто милиона долара, а који се поклапа са клириншким 

дугом Русије према бившој Југославији од којег се дио односи на БиХ и додао да ће му 

рјешавање тог проблема бити један од приоритета. Навео је да влада заинтересованост 

за рјешавање тог питања и да постоји опасност да руска страна на крају ове године 

престане да буде кооперативна као што је била до сада. У том контексту казао је да 

клириншки дуг према бившој Југославији износи око сто четрдесет милиона те да су 

све земље бивше Југославије договориле начин измирења тог дуга, осим БиХ. Што се 

тиче дуга БиХ према Русији, рекао је да је био у Енергоинвесту, који је носилац тог 

дуга, и да би овом динамиком враћања дуг био измирен за 60 година али да постоји 

могућност да се интензивирањем трговинске размјене тај дуг врати у краћем року. 

Иван Барбалић је поред овога издвојио могућност образовно-културне размјене која 

није довољно препозната, поготово у Федерацији БиХ, и у том контексту навео да се 

Повеља Кулина бана налази у музеју у Санкт Петербургу те да ће му њено враћање у 

БиХ бити један од приоритета. 

Мирза Кушљугић је казао да схвата да амбасада сама нема капацитет да покрене сва 

битна питања и у том контексту издвојио улогу парламентарне дипломатије. Навео је 

да је члан Делегације ПСБиХ при ОЕБС-у те да је примијетио да постоји јединствен 

став земаља бившег СССР-а када се прича о одређеним темама, те да се на тим 

састанцима, када се делегације често налазе у истом хотелу, могу покренути нека 

питања. Додао је да Комисија за спољне послове има дефинисан план рада за ову и 

сљедећу годину, те да се осим регионалне сарадње и ЕУ издвајају још три подручја 

гдје бисмо хтјели помоћи с циљем продубљивања дипломатских односа. Навео је да је 

у посјети Комисији већ била делегација Турске и да имамо позив за узвратну посјету, 

као и за неке од земаља бившег СССР-а, Казахстан и Азербејџан. 



 

Иван Барбалић је рекао да амбасада у Анкари покрива Азербејџан, а  амбасада у 

Москви Казахстан. Додао је још да амабасада БиХ у Москви покрива Узбекистан, 

Бјелорусију, Јерменију и Киргистан, гдје амбасадор оде једном да преда акредитиве и 

можда још једном, а да са тим земљама имамо сјајне односе у Савјету безбједности у 

Њујорку.  

Мирза Кушљугић је рекао да мале дипломатије морају користити све сусрете са 

одређеним земљама, када се сусрећемо три пута годишње, нпр. на засједањима ОЕБС-а 

и УН-а. Додао је да је Комисија за спољне послове спремна остварити иницијални 

контакт уколико нека од земаља бившег СССР-а покаже интерес за сарадњу. 

 

 

 

 

 
СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ 

           Мерџана Иглица 

 

 

 

 

Достављено: 

      

 члановима Комисије за спољне послове ПДПСБиХ 

 члановима Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и 

комуникације Дома народа ПСБиХ 

 Министарству иностраних послова БиХ 

 а/а 

 


